
Dobrý den! 

Na základě zákona č. 106/ 2000 Sb. (informační zákon) žádám jako občan Jan Prchal 

(04. VI. 1997, Žižkova 323, 285 61 Žleby) o informace, vyplývající z níže položených 

žádostí a otázek. 

Informace požaduji z důvodu silné nedůvěry vůči práci zastupitelstva a vůči 

současnému vedení obce (jeho personálnímu obsazení) jako celku, která se zakládá na 

opakované negativní zkušenosti s nekompetencí, neznalostí a účelově manipulativním 

jednáním jmenovaných, pohrdáním zdravou a vstřícnou občanskou iniciativou včetně 

nabídky nezištné pomoci manuální i odborné, jakož i na negativní zkušenosti 

s ignorací, nečinností a zvůlí vedení obce. Oprávněně se tak obávám narušení 

základních principů svobody a demokracie, pročež považuji za svou občanskou 

povinnost jednat, dotazovat se, neboť jen pravdivé informace mohou mou nedůvěru 

vyvrátit, nebo potvrdit. Jednám tak s čistými občanskými úmysly a své jednání 

vnímám jako činnost obhájce obecních a občanských práv, a tedy činnost ve veřejném 

zájmu. [Tuto pasáž považuji za plnohodnotnou součást své žádosti, tedy se vyhrazuji 

proti snahám o její eliminaci.] 

 

1) Žádám o sdělení, jaké finanční náklady (vč. DPH) vznikly obci Žleby používáním 

služby mobilního rozhlasu v jednotlivých letech od jeho zavedení do roku 2023 

včetně. 

2) Žádám o sdělení, kolik občanů bylo ke konci roku 2023 (k datu odpovědi na tuto 

otázku) zaregistrováno jako příjemci informací ve službě mobilní rozhlas (aplikace 

Munipolis): počet uživatelů, emailový dosah, dosah aplikace. (Informace za 

zasedání 30. 10. 2023 je mi známa: přihlášeno 357 uživatelů, emailový dosah je 

155 uživatelů, dosah aplikace 270 uživatelů). 

3) Žádám o sdělení, jaká finanční částka (vč. DPH) byla vynaložena na instalaci 

bezdrátového rozhlasu (těch bezdrátových zařízení na kandelábrech, kdyby nebylo 

jasno). 

4) Žádám o sdělení, jaké finanční náklady (vč. DPH) vznikly obci Žleby používáním 

bezdrátového rozhlasu (dtto bod č. 3) v jednotlivých letech od jeho instalace do 

roku 2023 včetně. 



5) Žádám o poskytnutí projektové dokumentace, zadávací dokumentace, závěrečné 

zprávy (předání díla) a vyúčtování, případně dalších doplňujících materiálů 

(průvodní studie, prováděcí studie) včetně elektronické či písemné komunikace 

mezi zhotovitelem a stavebníkem, mezi projektantem a stavebníkem, které se 

týkají provedené rekonstrukce domu čp. 15. Uvedené dokumenty pokládám za 

standardně lehce archivně dohledatelné v jednotné složce, jak bývá zvykem 

v řádně vedené organizaci, která dodržuje zákon č. 499/ 2004 Sb. 

6) Žádám o poskytnutí digitálních kopií elektronicky vedených knih jízd a digitálních 

kopií papírově vedených knih jízd za kalendářní rok 2023 včetně měsíce prosince 

(do dne poskytnutí informací). Pokud by chtěla obec zpoplatnit poskytnutí 

digitálních kopií (skenů) papírově vedených knih, žádám o jejich prezenční náhled 

v IC [knihovně] (v úředních hodinách žlebského OÚ normální lidé pracují). 

7) Žádám o zpřístupnění informací, kteří ze zastupitelů jmenovitě hlasovali 

v jednotlivých návrzích a usneseních na zasedání ze září, z října, listopadu a 

prosince roku 2023. Aby mohl občan zodpovědně hlasovat ve volbách, mělo by mu 

být standardně umožněno nahlížet na výsledky hlasování jednotlivých obecních 

zastupitelů. 

8) Žádám o zpřístupnění žádostí spolků, jak byly předloženy pro rok 2024 (dle zápisu 

ze dne 27. 11. 2023). 

9) Jaké jsou podmínky, respektive požadavky obce na to, aby tomu kterému spolku 

byl přidělen finanční příspěvek? Existují nějaké dokumenty (směrnice, vyhlášky, 

prohlášení, programová vyhlášení…) nebo kritéria, která jsou podkladem pro 

schválení jednotlivých příspěvků? Pokud ano, žádám o jejich zpřístupnění. Mnoha 

obyvatelům jistě zůstává záhadou podpora některých spolků, které jsou pro svůj 

rodinný charakter ostatním občanům funkčně nedostupné. 

10)  Žádám o poskytnutí informací o spolcích, jimž byl poskytnut příspěvek na rok 

2024, a to v rozsahu sdělení výše schválených prostředků, účelu podpory a 

podmínek, za nichž byly spolkům příspěvky poskytnuty. 

11) Žádám o ozřejmění, zda obec má povědomí o tom, na co podpořené spolky 

vynaložily v roce 2023 darované obecní prostředky, nebo zda obec tyto informace 

neeviduje, resp. nezkoumá validitu a návratnost (smysluplnost, účelnost) 

vynaložených financí. 

12) Ze zápisu (27. 11. 2023) není jasné, zda návrh územního plánu je již hotov, či bude 

teprve vypracován. Žádám o sdělení této informace. Pokud je územní plán či 



nějaké jeho části (ať třeba pracovní verze) vyhotoveny, žádám o zpřístupnění 

tohoto návrhu (elektronicky, neboť standardní dodání dokumentů se provádí 

v souborech PDF, nicméně uvítám i formát DVG). 

13) Ze zápisu (27. 11. 2023) vyplývá, že zrušením smlouvy s firmou PCO VIDOCQ, s. 

r. o. přichází ČOV Žleby o objektovou ostrahu. Žádám o sdělení, zda ČOV skutečně 

přijde o ostrahu, k jakému datu se smlouva vypovídá a kdy se ostraha firmou PCO 

VIDOCQ, s. r. o. ruší, a dále jakým způsobem a kým bude v obou případech 

(kladném i záporném) zajišťována ostraha ČOV, bude-li zajišťována. 

14) Žádám o sdělení, jaké konkrétní kancelářské vybavení zasedací místnosti schválilo 

zastupitelstvo na zasedání dne 27. 11. 2023. Počítá schválená cenová nabídka 

s přípravou na audio a video techniku (mikrofony, počítače, projektor…) a 

vybavením pro občany, účastníky zasedání z řad občanů? 

15) Žádám o odpověď, jak zní zadání pro architektku Neumanovou, jejíž cenová 

nabídka na vypracování studie byla schválena (27. 11. 2027). Jak zní formulace 

účelu této investice? 

16) Žádám o odpověď, z jakého důvodu nebylo zadáno vypracování statického 

posudku, který je stěžejní pro návrh základních oprav havarijního stavu. 

17) Žádám o zpřístupnění „předložené technické specifikace“ na dodávku svítidel VO, 

resp. o zaslání znění předmětného výběrového řízení (ev. v souladu se zákonem 

zaslání odkazu na elektronický zdroj, kde lze dokumentaci v plném rozsahu 

zdarma stáhnout). 

18) Žádám o sdělení, co je předmětem smlouvy o smlouvě budoucí s firmou GasNet, 

s. r. o., kterou zastupitelstvo schválilo (27. 11. 2023)? 

19) Žádám o sdělení výpočtu (vzorečku?), podle nějž obec vypočítala výši stočného na 

rok 2024. 

20) Žádám o sdělení množství přečištěné vody (v jednotce xy l vody) v ČOV Žleby. 

21) Žádám o sdělení celkových provozních nákladů ČOV Žleby za rok 2020, 2021, 

2022 a rok 2023 (nejsou-li kompletní data za rok 2023 k dispozici, žádám o 

sdělení požadovaných údajů k poslednímu datu, k němuž má obec informace 

k dispozici). 

22) Žádám o sdělení, co je předmětem „smlouvy o spolupráci s DSO Mikroregion 

Čáslavsko ohledně zajištění dopravní obslužnosti na ORP Čáslav“ (dle zápisu ze 

dne 27. 11. 2023). Žádám o vysvětlení obsahu tohoto výroku, sdělení smyslu této 

smlouvy a v neposlední řadě o zpřístupnění této smlouvy, pokud existuje. Žádám 



o vysvětlení přínosu tohoto rozhodnutí, potažmo přínosu smlouvy pro obec Žleby. 

Sleduje v této smlouvě obec Žleby nějaký cíl, nebo je pouze pasívním 

podpisovatelem smluv? 

23) Žádám o zpřístupnění „cenové nabídky na instalaci indikátorů topných nákladů 

domu čp. 478“. Zároveň žádám o sdělení výše nákladů na vytápění v roce 2020, 

2021, 2022 a 2023 (za rok 2023 případně pouze k poslednímu dostupnému datu, 

pokud nejsou náklady za celý rok v době odpovědi známy). 

24) Žádám o sdělení informace, o čem se chystá starostka Záklasníková jednat s PČR 

ve věci parkování, když byl vedení obce před několika měsíci zaslán dokument, 

který vyčerpávajícím způsobem nastínil možnosti parkování (s konkrétními 

příklady Na Sibiři!), a tedy jediné, čeho se může starostka domáhat, je pokutování 

špatného parkování, přičemž věc je naprosto neudržitelná s ohledem na 

problematiku parkování v celé obci, ba dokonce v samotné Čáslavi… Žádám tedy 

o zpřístupnění dopisu, který starostka PČR zaslala, respektive celé komunikace 

starostky s PČR. Pokud komunikace nebyla vedena písemně, žádám o 

rekonstrukci ústního jednání (v případě žádosti o rekonstrukci ústního jednání se 

nejedná o vytváření nové informace, předem upozorňuji!). Tato věc mě obzvláště 

zajímá jako občana, který se dlouhodobě problematice parkování věnuje, a 

dokonce poskytl zastupitelstvu vyčerpávající (v základních ohledech) svodku 

informací o tom, jak může být problematika řešena, a to včetně právního ukotvení. 

25) Zastupitel Zavadil se téměř na každém zasedání doptává na „situaci se školou“. 

Vzhledem k tomu, že mně jako průměrnému občanovi obce je známa pouze 

mediální kauza s rekonstrukcí školy z článků na mainstreamových médiích (autor 

Vojtěch Blažek), žádám v této věci o zpřístupnění všech dostupných informací a 

dokumentů, spojených od počátku s touto kauzou, včetně rozsudků soudů a 

nařízení příslušných správních orgánů, které lze z hlediska zákona vydat. 

26) Žádám o rekonstrukci odpovědi, která byla poskytnuta Jaroslavu Novotnému na 

jeho dotaz (zápis ze dne 27. 11. 2023; opět zdůrazňuji, že se nejedná o vytváření 

nové informace!). 

27) Žádám o informaci, zda bylo od roku 2018 jednáno s majitelem bývalého hostince 

Na Hrázi (bývalého kulturního střediska obce Žleby) o možnostech odkupu 

nemovitosti do obecního vlastnictví. Pokud ano, sdělte kdy, jak a s jakými výsledky 

se jednání vedlo, na čem ztroskotalo. 

 



 

Závěrem, zejména však k bodu č. 5 dodáváme, že pokud by se povinný subjekt 

domníval, že jeho organizace dokumentů je v nepořádku a její opatření vyžaduje 

nadstandardní úsilí, které by chtěl zpoplatnit na úkor žadatele, nechť o této skutečnosti 

předem žadatele informuje. Žadatel si vyhrazuje právo odvolat nebo upravit takovou 

svou otázku, jejíž zodpovězení by dotazovaný subjekt podmiňoval finanční 

kompenzací, kterou však předtím srozumitelně a věrohodně odůvodnil (v souladu se 

zákonem). 

 

Děkuji! 

 

Ve Žlebech, dne 19. 12. 2023 

Jan Prchal, v. r. 


